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Referat af stiftende generalforsamling i  
Region Sydjylland 26. maj 2025 
 
Mandag den 26. maj 2025 kl. 18.30 holdt Region Sydjylland i Dansk Musiker Forbund stiftende 
generalforsamling online på Teams med følgende dagsorden: 
 

Dagsorden 
 

1. Valg af dirigent og referent  
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Præsentation af visionen for Regioner 
4. Medlemmernes ideer til aktivitetsplan 
5. Vedtagelse af regionens love og behandling af Indkomne forslag  
6. Valg af regionsforperson og suppleant 
7. Valg af bestyrelse og suppleanter 
8. Valg af kritisk revisor og suppleant 
9. Eventuelt  

 
Velkomst 
Thomas Sandberg bød velkommen til de fremmødte medlemmer på den stiftende 
generalforsamling.  
 
Herefter blev første punkt på dagsordenen indstillet til vedtagelse.  

 
Ad 1: Valg af dirigent og referent 
Alexander Bak-Hansen blev valgt til dirigent med 4 stemmer for og 1 imod. Dirigenten takkede for 
valget.   
 
Anja Klarskov Braae blev valgt til referent. 
 
Generalforsamlingen godkendte to indkomne fuldmagter.  
 
Dirigenten gennemgik herefter en række spilleregler for god deltagelse i onlinemøde.  
 

 
Ad 2: Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 

 
Ad 3: Præsentation af vision for Regioner 
Thomas Sandberg motiverede visionen og fremhævede, at det skal blive nemmere for 
medlemmerne at være en del af det frivillige arbejde i Dansk Musiker Forbund. Og at forbundet skal 
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være mere transparant og aktivitetsskabende på tværs af kommunegrænser og faggrupper. Han 
gennemgik også det økonomiske aspekt, som skal sikre aktiviteter i regionen og honorering af 
bestyrelsesarbejdet i regionen. Han gennemgik herefter den fremtidige sammensætning af 
hovedbestyrelsen, som fra årsmødet 2026 vil bestå af forpersonerne i regionerne samt 
faggrupperepræsentanter.  
 
Samlet set er det en større demokratisk reform, der blev vedtaget på årsmødet 2024. Den nye 
organisering skal gerne favne vidensdeling og erfaringsudveksling i endnu højere grad på tværs af 
kommunegrænser.  
 
Der blev spurgt til lokalitet af Dansk Musiker Forbund, om det fx kunne flytte til Odense, så det lå 
centralt for hele landet. Thomas Sandberg svarede, at meget af det politiske arbejde foregår i 
København, men at han og hovedbestyrelsen hellere end gerne kommer ud i landet – blandt andet 
for at styrke samarbejdet og sammenhørigheden.  
 
 

Ad 4: Medlemmernes ideer til aktivitetsplan  
Dirigenten åbnede mikrofonerne for spørgsmål, input og kommentarer.  
 
Niels Præstholm, forperson i DMF Sønderborg, udtrykte, at han synes, at den nye struktur kan blive 
en forbedring. Han agiterede for gerne at ville se, at der ligger budgetskabeloner for på den måde at 
kunne se en fremtid, hvor regionerne er garanteret et omsætningsbeløb. Han ønsker vished for en 
økonomisk ramme, så man ikke står med en usikkerhed, om man ikke har penge til medlemmernes 
ideer og aktiviteter.  
 
Brian O’Driscoll spurgte til, hvordan de andre stiftende generalforsamlinger er forløbet. Han synes, 
det er problematisk, at der ikke er flere tilmeldt til denne stiftende generalforsamling. Thomas 
Sandberg svarede, at der historisk set har været meget lav deltagelse i generalforsamlingerne i 
lokalafdelingerne rundt i landet. Det skal gerne forbedres i fremtiden, når den organisatoriske 
sammensætning bliver anderledes.  
 
Han svarede også på Niels Præstholms bekymring om økonomien. Her nævnte han initiativpuljen, 
som skal sikre de pludseligt opståede, gode ideer og initiativer.  
 
Thomas Sandberg understregede, at der har været lydhørhed fra hovedbestyrelsen omkring de 
bekymringer, der har været rundt i landet. Den politiske virkelighed i hovedbestyrelsen er ikke 
københavneri – den består af repræsentanter fra hele landet.  
 
Der blev spurgt til medlemstal i den nye region: 376 medlemmer. Og der er 7 stemmeberettigede på 
den stiftende generalforsamling.  
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Ad 5: Vedtagelse af regionens love og behandling af Indkomne forslag   
Regionens love: 
 
Dirigenten spurgte, om der var spørgsmål til regionens standardlove. Niels Præstholm 
kommenterede, at lovene er gennemgået i DMF Sønderborgs bestyrelse og efterfølgende er 
gennemgået med Gitte Velling fra sekretariatet, så de love, der ligger på dmf.dk er gennemskrevet af 
DMF Sønderborg.  
 
Niels Præstholm motiverede lovene og kommenterede herefter på punkt 3 - om det stadig bør stå 
der?  
 
Punkt 3 lyder:  
Ethvert medlem, der arbejder på regionens område, er efter skriftlig tilsigelse pligtig at give møde 
for regionens forperson eller bestyrelse og afgive forklaring om tvister, konflikter, lovovertrædelser 
eller andre interesser og anliggender, der vedrører regionen.  
 
Henrik Jansberg synes, at der er noget med sprogbrugen. Han tænker, at der kan arbejdes med 
nutidigt sprog også i forbundets love, da han er enig i, at det kan lyde formynderisk. Det er Niels 
Præstholm enig i, mens der stadig ønskes ansvarlighed overfor kolleger.  
 
Niels Præstholm tilføjede til sin kommentar, at punkt 2 måske er for omfangsrig at varetage som 
regionsbestyrelse. Søren Peter Frøsig var enig med Niels Præstholm.  
 
Henrik Jansberg tilføjede, at punkt 2 har stået i standardlovene i mange år. Det er måske meget 
hensigtsmæssigt, at regionen kan reagere lokalt.  
 
Søren Peter Frøsig ønsker, at punkt 3 bliver omformuleret. Der skal være en konkret formulering, for 
det kan bæres til afstemning.  
 
Dirigenten tydeliggjorde, at der i 1. kvartal 2026 er en ordinær generalforsamling, hvor man kan 
ændre lovene. Hvis der ikke er konkrete forslag for nuværende, opfordrede han til, at man får lavet 
ændringerne til lovene på den ordinære generalforsamling.  
 
Dirigenten satte herefter lovene til afstemning. Lovene blev vedtaget med 5 stemmer for og 2 imod. 
 
Indkomne forslag 
Der var ingen indkomne forslag.  
 

Ad 6: Valg af regionsforperson og suppleant  
Katrine Sandvad Johannsen stillede op som forperson for Region Sydjylland. Hun vil gerne 
fortsætte det arbejde, der er sat i gang med den nye organisationsstruktur. Katrine Sandvad 
Johannsen blev valgt. Tillykke med valget.  
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Brian O’ Driscoll var stillet op, men trak sit kandidatur og tilføjede, at han synes, der var for lille 
tilslutning til det demokratiske arbejde og spurgte til, hvad der gøres, når der kun er en forperson. 
Thomas Sandberg svarede, at der nu er en fungerende forperson indtil den ordinære 
generalforsamling i 1. kvartal 2026. Han opfordrede de fremmødte til at bringe viden videre til de 
andre i regionen, så der kan være større tilslutning til den ordinære generalforsamling.  
 
Niels Præstholm bad om ordet, og ville gerne sikre sig, at Katrine vil varetage regionens interesser.  
 
Ingen stillede op som suppleant for forpersonen.  
 

Ad 8: Valg af bestyrelse og suppleanter  
Ingen stillede op til posterne som bestyrelsesmedlemmer eller suppleanter.  
 
Dirigenten beskrev, hvad det indebærer at være med i regionsbestyrelsen. Og Thomas Sandberg 
supplerede og opfordrede til, at man stiller op på den ordinære generalforsamling i 1. kvartal 2026.  
 
Søren Peter Frøsig spurgte til, hvordan man kan indkalde til en ekstraordinær stiftende 
generalforsamling. Det kan man, når mindst 50 medlemmer forlanger det, eller når bestyrelsen 
beslutter det, og så skal medlemmerne indkaldes med 3 ugers varsel.  
 
Henrik Jansberg svarede Søren Peter Frøsig, at der blev truffet beslutninger på årsmødet 2024, som 
den stiftende generalforsamling udmønter. Lokalafdelingerne fortsætter indtil 1. oktober med at 
overlevere til de kommende regionsbestyrelser. Niels Præstholm tilføjede, at DMF Sønderborg gerne 
inviterer de andre lokalafdelinger. 
 
Søren Peter Frøsig spurgte til antallet af valgte til bestyrelserne i de andre regioner, der har holdt 
stiftende generalforsamlinger. Dirigenten svarede, at der i Region Midtjylland er valgt 5 og i Region 
Sjælland 7.  

 
Ad 8: Valg af kritisk revisor og suppleant  
Der var ingen, der stillede op til posten. Og der blev derfor ikke valgt en kritisk revisor og suppleant. 
Der kan stilles op til posterne på den ordinære generalforsamling i 1. kvartal 2026.  
 

Ad 10: Eventuelt 
Der var intet til eventuelt.  

 
Dirigenten takkede for god ro og orden og takkede for tilliden. Og han appellerede til, at der det 
næste stykke tid fokuseres på et større fremmøde til den ordinære generalforsamling.  
 
Den stiftende generalforsamling sluttede kl. 19.50 og blev afviklet online på Teams d. 26.05.2025 
Dirigent: Alexander Bak-Hansen  
Referent: Anja Klarskov Braae 
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Referat af stiftende generalforsamling i  
Region Sydjylland 26. maj 2025 
 
Mandag den 26. maj 2025 kl. 18.30 holdt Region Sydjylland i Dansk Musiker Forbund stiftende 
generalforsamling online på Teams med følgende dagsorden: 
 


Dagsorden 
 


1. Valg af dirigent og referent  
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Præsentation af visionen for Regioner 
4. Medlemmernes ideer til aktivitetsplan 
5. Vedtagelse af regionens love og behandling af Indkomne forslag  
6. Valg af regionsforperson og suppleant 
7. Valg af bestyrelse og suppleanter 
8. Valg af kritisk revisor og suppleant 
9. Eventuelt  


 
Velkomst 
Thomas Sandberg bød velkommen til de fremmødte medlemmer på den stiftende 
generalforsamling.  
 
Herefter blev første punkt på dagsordenen indstillet til vedtagelse.  


 
Ad 1: Valg af dirigent og referent 
Alexander Bak-Hansen blev valgt til dirigent med 4 stemmer for og 1 imod. Dirigenten takkede for 
valget.   
 
Anja Klarskov Braae blev valgt til referent. 
 
Generalforsamlingen godkendte to indkomne fuldmagter.  
 
Dirigenten gennemgik herefter en række spilleregler for god deltagelse i onlinemøde.  
 


 
Ad 2: Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 


 
Ad 3: Præsentation af vision for Regioner 
Thomas Sandberg motiverede visionen og fremhævede, at det skal blive nemmere for 
medlemmerne at være en del af det frivillige arbejde i Dansk Musiker Forbund. Og at forbundet skal 
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være mere transparant og aktivitetsskabende på tværs af kommunegrænser og faggrupper. Han 
gennemgik også det økonomiske aspekt, som skal sikre aktiviteter i regionen og honorering af 
bestyrelsesarbejdet i regionen. Han gennemgik herefter den fremtidige sammensætning af 
hovedbestyrelsen, som fra årsmødet 2026 vil bestå af forpersonerne i regionerne samt 
faggrupperepræsentanter.  
 
Samlet set er det en større demokratisk reform, der blev vedtaget på årsmødet 2024. Den nye 
organisering skal gerne favne vidensdeling og erfaringsudveksling i endnu højere grad på tværs af 
kommunegrænser.  
 
Der blev spurgt til lokalitet af Dansk Musiker Forbund, om det fx kunne flytte til Odense, så det lå 
centralt for hele landet. Thomas Sandberg svarede, at meget af det politiske arbejde foregår i 
København, men at han og hovedbestyrelsen hellere end gerne kommer ud i landet – blandt andet 
for at styrke samarbejdet og sammenhørigheden.  
 
 


Ad 4: Medlemmernes ideer til aktivitetsplan  
Dirigenten åbnede mikrofonerne for spørgsmål, input og kommentarer.  
 
Niels Præstholm, forperson i DMF Sønderborg, udtrykte, at han synes, at den nye struktur kan blive 
en forbedring. Han agiterede for gerne at ville se, at der ligger budgetskabeloner for på den måde at 
kunne se en fremtid, hvor regionerne er garanteret et omsætningsbeløb. Han ønsker vished for en 
økonomisk ramme, så man ikke står med en usikkerhed, om man ikke har penge til medlemmernes 
ideer og aktiviteter.  
 
Brian O’Driscoll spurgte til, hvordan de andre stiftende generalforsamlinger er forløbet. Han synes, 
det er problematisk, at der ikke er flere tilmeldt til denne stiftende generalforsamling. Thomas 
Sandberg svarede, at der historisk set har været meget lav deltagelse i generalforsamlingerne i 
lokalafdelingerne rundt i landet. Det skal gerne forbedres i fremtiden, når den organisatoriske 
sammensætning bliver anderledes.  
 
Han svarede også på Niels Præstholms bekymring om økonomien. Her nævnte han initiativpuljen, 
som skal sikre de pludseligt opståede, gode ideer og initiativer.  
 
Thomas Sandberg understregede, at der har været lydhørhed fra hovedbestyrelsen omkring de 
bekymringer, der har været rundt i landet. Den politiske virkelighed i hovedbestyrelsen er ikke 
københavneri – den består af repræsentanter fra hele landet.  
 
Der blev spurgt til medlemstal i den nye region: 376 medlemmer. Og der er 7 stemmeberettigede på 
den stiftende generalforsamling.  
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Ad 5: Vedtagelse af regionens love og behandling af Indkomne forslag   
Regionens love: 
 
Dirigenten spurgte, om der var spørgsmål til regionens standardlove. Niels Præstholm 
kommenterede, at lovene er gennemgået i DMF Sønderborgs bestyrelse og efterfølgende er 
gennemgået med Gitte Velling fra sekretariatet, så de love, der ligger på dmf.dk er gennemskrevet af 
DMF Sønderborg.  
 
Niels Præstholm motiverede lovene og kommenterede herefter på punkt 3 - om det stadig bør stå 
der?  
 
Punkt 3 lyder:  
Ethvert medlem, der arbejder på regionens område, er efter skriftlig tilsigelse pligtig at give møde 
for regionens forperson eller bestyrelse og afgive forklaring om tvister, konflikter, lovovertrædelser 
eller andre interesser og anliggender, der vedrører regionen.  
 
Henrik Jansberg synes, at der er noget med sprogbrugen. Han tænker, at der kan arbejdes med 
nutidigt sprog også i forbundets love, da han er enig i, at det kan lyde formynderisk. Det er Niels 
Præstholm enig i, mens der stadig ønskes ansvarlighed overfor kolleger.  
 
Niels Præstholm tilføjede til sin kommentar, at punkt 2 måske er for omfangsrig at varetage som 
regionsbestyrelse. Søren Peter Frøsig var enig med Niels Præstholm.  
 
Henrik Jansberg tilføjede, at punkt 2 har stået i standardlovene i mange år. Det er måske meget 
hensigtsmæssigt, at regionen kan reagere lokalt.  
 
Søren Peter Frøsig ønsker, at punkt 3 bliver omformuleret. Der skal være en konkret formulering, for 
det kan bæres til afstemning.  
 
Dirigenten tydeliggjorde, at der i 1. kvartal 2026 er en ordinær generalforsamling, hvor man kan 
ændre lovene. Hvis der ikke er konkrete forslag for nuværende, opfordrede han til, at man får lavet 
ændringerne til lovene på den ordinære generalforsamling.  
 
Dirigenten satte herefter lovene til afstemning. Lovene blev vedtaget med 5 stemmer for og 2 imod. 
 
Indkomne forslag 
Der var ingen indkomne forslag.  
 


Ad 6: Valg af regionsforperson og suppleant  
Katrine Sandvad Johannsen stillede op som forperson for Region Sydjylland. Hun vil gerne 
fortsætte det arbejde, der er sat i gang med den nye organisationsstruktur. Katrine Sandvad 
Johannsen blev valgt. Tillykke med valget.  
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Brian O’ Driscoll var stillet op, men trak sit kandidatur og tilføjede, at han synes, der var for lille 
tilslutning til det demokratiske arbejde og spurgte til, hvad der gøres, når der kun er en forperson. 
Thomas Sandberg svarede, at der nu er en fungerende forperson indtil den ordinære 
generalforsamling i 1. kvartal 2026. Han opfordrede de fremmødte til at bringe viden videre til de 
andre i regionen, så der kan være større tilslutning til den ordinære generalforsamling.  
 
Niels Præstholm bad om ordet, og ville gerne sikre sig, at Katrine vil varetage regionens interesser.  
 
Ingen stillede op som suppleant for forpersonen.  
 


Ad 8: Valg af bestyrelse og suppleanter  
Ingen stillede op til posterne som bestyrelsesmedlemmer eller suppleanter.  
 
Dirigenten beskrev, hvad det indebærer at være med i regionsbestyrelsen. Og Thomas Sandberg 
supplerede og opfordrede til, at man stiller op på den ordinære generalforsamling i 1. kvartal 2026.  
 
Søren Peter Frøsig spurgte til, hvordan man kan indkalde til en ekstraordinær stiftende 
generalforsamling. Det kan man, når mindst 50 medlemmer forlanger det, eller når bestyrelsen 
beslutter det, og så skal medlemmerne indkaldes med 3 ugers varsel.  
 
Henrik Jansberg svarede Søren Peter Frøsig, at der blev truffet beslutninger på årsmødet 2024, som 
den stiftende generalforsamling udmønter. Lokalafdelingerne fortsætter indtil 1. oktober med at 
overlevere til de kommende regionsbestyrelser. Niels Præstholm tilføjede, at DMF Sønderborg gerne 
inviterer de andre lokalafdelinger. 
 
Søren Peter Frøsig spurgte til antallet af valgte til bestyrelserne i de andre regioner, der har holdt 
stiftende generalforsamlinger. Dirigenten svarede, at der i Region Midtjylland er valgt 5 og i Region 
Sjælland 7.  


 
Ad 8: Valg af kritisk revisor og suppleant  
Der var ingen, der stillede op til posten. Og der blev derfor ikke valgt en kritisk revisor og suppleant. 
Der kan stilles op til posterne på den ordinære generalforsamling i 1. kvartal 2026.  
 


Ad 10: Eventuelt 
Der var intet til eventuelt.  


 
Dirigenten takkede for god ro og orden og takkede for tilliden. Og han appellerede til, at der det 
næste stykke tid fokuseres på et større fremmøde til den ordinære generalforsamling.  
 
Den stiftende generalforsamling sluttede kl. 19.50 og blev afviklet online på Teams d. 26.05.2025 
Dirigent: Alexander Bak-Hansen  
Referent: Anja Klarskov Braae 
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